
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 23
Slavonín

Č. 10 / 2023 10. 10. 2023 / 17:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Ivo Háger, Mgr. Helena Macháčková DiS, Bohuslava Šimoníková, Marie Fišrová, Emilie
Lošťáková, Mgr. et Bc. Šárka Hošková

Omluveni: MUDr. Kristian Holibka

Hosté: MPO pan Vyhnánek, Dohnal Pavel, Ludín Dan, Rygelová R., McDonald Alice

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze
Předseda komise zahájil jednání KMČ Slavonín. Schůze je usnášení schopná, přítomno 7 členů (paní Hošková
přišla v průběhu jednání). Zápis z minulé schůze a dnešní program byl schválen všemi přítomnými členy
komise.

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR

2.1 Umístění kamery.
Na rozcestí ul. Klostermannova a ul. Durychova, umístila MPO kameru na monitorování prostoru. V minulosti
zde zaznamenali páchání trestné činnosti.

2.2 Noční parkování kamionu na ul. Za Kostelem.
Navazujeme na předchozí zápisy z 8.8. a 12.9., kdy poukazujeme na noční parkování kamionu v ul. Za
Kostelem, v oblasti u pálenice a budovou firmy Ditrex. Řidič odstavuje vozidlo na soukromém pozemku. Od
vlastníků nemá povolení a navíc si zajistil přenosnou značku "Parkoviště". 

2.3 Úsekové měření rychlosti na ul. Za Kostelem.
KMČ se obrátí na Dopravní policii s požadavkem měření rychlosti v ul. Za Kostelem. Povolená rychlost je
maximálně 30 km/hod.

2.4 Pevnůstka nad hřbitovem.
Komisi oslovil pan Kubelka, majitel stolařské firmy. Podniká v pronajatých prostorách pevnůstky nad hřbitovem.
Nedávno se stalo, že během noci "nezvaní návštěvníci" překonali plot a následně zde páchaly trestnou činnost.
Žádá hlídky MPO a PČR, aby během nočních hlídek zajížděly i sem a kontrolovaly situaci. Případ již hlásil na
služebně PČR na ul. Heyrovského.

3 Vystoupení hostů

3.1 LMŠ Sluněnka a parkování vozidel.
Na dnešní jednání přišla paní ředitelka LMŠ Sluněnka, paní Rygelová. Navázala tak na podnět paní Losové,
bydlící na ul. Hakenova, z minulého měsíce. Jde o problém s průjezdností této úzké ulice. Paní Rygelová
přečetla komisi dopis, kterým informuje rodiče dětí školky. Nabádá je, aby parkovali na ul. Kyselovské u
"cihelny" Profitisku nebo na ul. Božkova u Bike parku. Jednají s městem ještě o dalších parkovacích místech.
Protože však v areálu školky není tekoucí pitná voda, musí ji sem dopravovat v barelech. S tímto jim pomáhají
rodiče a tak se občas může stát, že zastaví i na ul. Hakenova. Slíbila, že všem lidem v ulici předá do schránky
dopis, kde vše vysvětlí a bude zde i kontakt na osobu, s níž mohou případně řešit vzniklý problém. Je
pravděpodobné, že ulici neblokují pouze auta rodičů dětí LMŠ.



3.2 LMŠ Sluněnka a "Ukliďme Česko" 14.10.2023.
Naše komise se pravidelně zúčastňuje této celostátní akce. Máme zájem zapojovat i veřejnost a různé
organizace, spolky a sportovní oddíly. Zaměstnanci a děti LMŠ Sluněnka při svých procházkách vysbírávají
okolí od odpadků průběžně. Proto se nebudou účastnit naší sobotní akce. Mají však zájem do budoucna a je to
jen o shodě v termínech.

3.3 Slavonínský lesík.
Paní ředitelka LMŠ Sluněnka se chce obrátit na zástupce firmy Lesy města Olomouce. Ve Slavonínském lesíku
jsou napadené borovice a dva vyvrácené stromy. Ty mohou ohorožovat návštěvníky a snižovat bezpečnost. 

3.4 Jednosměrka na ul. Slávky Budínové.
Pan Dohnal nás seznámil s problematickým průjezdem vozidel ulicí Slávky Budínové, od rybníku Hamrys,
směrem k ul. Slavonínská. Na vlastní náklady nechal vysypat část této komunikace štěrkem, v okolí svého
domu. Další úsek je zúžen a pouze s hliněným povrchem. Za deště se proto bláto roznáší i do štěrku a
znehodnocuje ho. Navrhuje proto, aby se úzká část silnice upravila značkou na jednosměrku a řidiči najížděli do
této lokality z ul. Požárníků, s výjezdem na ul. Slavonínskou. KMČ tento návrh na umístění dopravního označení
podpořila. 

3.5 Zničený retardér na ul. Kyselovské.
Pan Ludín, bydlící na ul. Kyselovské, poukazuje na zničený retardér u cihelny, který byl součástí celkové
rekonstrukce této ulice. Žádá proto reklamovat u dodavatele stavby. Retardér neplní svou funkci, když řidiči
velkou rychlostí přejíždějí přes přechod a retardér. Kritický je směr z Nemilan do Slavonína. Žádáme ODÚR o
vyřešení reklamace a zajištění funkčnosti retardéru u cihelny. 

3.6 Vodorovné značení 30 na asfalt na ul. Kyselovské.
Lokalita Slavonín - Nemilany je v zóně 30. Dlouhodobě voláme, aby značka 30, byla aspoň před zpomalovacími
retardéry neboť ji většina řidičů nedodržuje. Dále komise žádá o doplnění vodorovného značení omezení
rychlosti 30 km/hod. na asfalt. Chceme tím řidiče upozornit na dodržování předepsané rychlosti. Zónu 30
vnímáme z důvodu zklidnění dopravy. Rádi bychom pozvali zástupce ODÚRu, Ing. Luňáčka nebo Klevara, na
příští jednání komise, aby nám k myšlence zavedení zóny 30 v úseku Slavonín - Nemilany, řekli více.

3.7 Nový člen KMČ Ing. Michal Kolesár.
Na dnešním jednání jsme přivítali nového člena KMČ, pana Kolesára. Představil se a řekl, co ho na práci v
komisi zajímá. Věříme, že bude vítanou posilou našeho kolektivu. Převzal po Dr. Holibkovi péči o náš facebook.
Chceme i tímto oslovit naše spoluobčany Slavonína a podporovat participaci. Dr. Holibka v naší KMČ ukončil
své působení, protože se bude stěhovat do jiné městské části Olomouce. Děkujeme mu za odvedenou práci a
přejeme vše dobré.

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu

Noční parkování kamionu na ul. Za Kostelem. - V realizaci
Úsekové měření rychlosti na ul. Kyselovské. - Vyřízený
Úsekové měření rychlosti na ul. Za Kostelem. - Vyřízený
Průjezdnost ul. Hakenova. - Vyřízený
Nepořádek u nádob na tříděný odpad. - Předáno
Autobusová zastávka na ul. Jižní. - Vyřízený
Estetizace 2023. - Nevyřešené

Starší požadavky

Zápis č. 5/2023 ze dne 09. 05. 2023: Kaplička sv. Floriána na ul. Zolova - posečení trávy. - Před uzavřením
Zápis č. 5/2023 ze dne 09. 05. 2023: Oprava chodníků a komunikací v letošním roce. - Vyřízený
Zápis č. 6/2023 ze dne 06. 06. 2023: Oprava okapu - Předáno
Zápis č. 6/2023 ze dne 06. 06. 2023: Vodní tok Nemilanky a přítomnost bobrů. - Předáno
Zápis č. 6/2023 ze dne 06. 06. 2023: OMZOH reklamace výsadby trvalek. - V realizaci
Zápis č. 6/2023 ze dne 06. 06. 2023: MPO a měření rychlosti vozidel na ul. Kyselovská. - Vyřízený
Zápis č. 8/2023 ze dne 08. 08. 2023: Zóna "30" na ul. Kyselovská u bývalé cihelny. - Předáno
Zápis č. 8/2023 ze dne 08. 08. 2023: Parkování vozidel na ul. Machátova. - Před uzavřením
Zápis č. 8/2023 ze dne 08. 08. 2023: Ořez vrby na ul. Kyselovské 75 a 77. - Vyřízený
Zápis č. 8/2023 ze dne 08. 08. 2023: Potkani na ul. Jižní. - Vyřízený
Zápis č. 8/2023 ze dne 08. 08. 2023: Ořez stromů a keřů u UNRY. - Před uzavřením
Zápis č. 8/2023 ze dne 08. 08. 2023: Propadlá dlažba chodníku na ul. Kyselovské. - Vyřízený
Zápis č. 8/2023 ze dne 08. 08. 2023: Ořez stromů na ul. Jižní. - Před uzavřením
Zápis č. 8/2023 ze dne 08. 08. 2023: Ořez keřů, stromků a sečení trávy za myčkou. - Předáno



Zápis č. 8/2023 ze dne 08. 08. 2023: Údržba a výsadba parčíku u sochy sv. Jana Nepomuckého. - Vyřízený

5 Projednávané záležitosti

5.1 Stanovisko k prodeji pozemku Ing. Ondřeji Bordovskému.
Jedná se o pozemek parc. č. 1319/1 o výměře 27 m2 ve vlastnictví města. Žadatel hodlá na tomto pozemku
vystavět garáž s tím, že přechodně bydlí nedaleko, v bytě na ul. Jižní 27. Komise NESOUHLASÍ s prodejem a
hlasovala v poměru 0/0/6. Máme za to, že v daném místě bude řešen sjezd ke třem novým rodinným domům,
jejichž projekty jsou nyní na MMOl.

5.2 Jednání o sousoší sv. Kalvárie.
Paní Otiepková z OMAJ, vyvolala schůzku na ul. Machátova, týkající se torza pomníku sousoší sv. Kalvárie.
Přítomni byli pan Tesák (kameník, restaurátor), pan Rauch a paní Dočkalová (za Mercedes), paní Lakoná
(OMZOH), pán přes veřejné osvětlení a zástupce KMČ. Domluvilo se, že odvezou podstavec k restaurování a
současně přemístí na nové, lepší místo. Místo odsouhlasí Ing. Křenková z ÚHA. Důvodem je záchrana lípy,
protože se nebude kopat hluboko a nenaruší se tím kořenový systém. Rovněž se ponechá stávající lampa
veřejného osvětlení. Mercedes bude financovat restaurátorské práce na podstavci ve výši 150 tisíc korun,
zbytek se pokusí zajistit sponzorsky přes své zákazníky. Máme z těchto informací radost a děkujeme paní
Ambrožové ze Slavonína, která tuto záležitost začala řešit jako první. 

5.3 Odtokové žlaby na ul. Na Stráni 6.
Komise jednala o cenové nabídce na obnovu betonových žlabovek v ul. Na Stráni 6 v délce 14 metrů. Vyřeší se
tím podnět pana Hrabala a Felixe. Komise SOUHLASÍ, hlasování 7/0/0 a financovat budeme z fondu estetizace.

5.4 Přemístění zastávky na ul. Jižní.
V návaznosti na minulé jednání s panem Kalábem a nové lavičce na zastávku na ul. Jižní u zdravotního
střediska, nám pan Drešr z Odboru investic napsal. Nová zastávka má prodloužené stavební povolení do
12/2024 a je ve schválených investicích města. Z důvodu velkého převisu poptávek a omezených finančních
zdrojů, nám nemůže závazně slíbit realizaci v blézké době.

5.5 Oprava odtokových žlabů na ul. Jižní 107.
Pan Šulc z ODÚR nám napsal, že při místním šetření vyhodnotili stav jako zhoršený. Zadali proto opravu do
plánu akcí TSMO. Realizovat se bude dle klimatických a kapacitních podmínek ještě letos. Děkujeme. 

5.6 Vánoční punč.
Komise schválila cenovou nabídku na zajištění akce setkání s občany ve Slavoníně. Akce se uskuteční ve
čtvrtek 14.12.2023 od 17ti hodin a zveme naše spoluobčany na ul. Kyselovskou 74, do dvorního traktu.

5.7 Oprava chodníků a komunikací ve Slavoníně.
Do konce listopadu 2023 chceme vytipovat ve Slavoníně místa, která vyžadují opravu chodníků nebo
komunikací v majetku města. Vyzýváme proto občany, aby nám poskytli své návrhy a tipy. Rádi je zrealizujeme.

5.8 Plánované akce.
Naše komise plánuje do konce roku pro své spoluobčany tyto akce:
- sobota 14.10.2023 "Ukliďme Slavonín", sraz v 9 hodin u bývalé prodejny UNRA.
- neděle 22.10.2023 v 18 hodin divadelní představení UROLOGIE" souboru TYL z Drahotuší.
- neděle 26.11.2023 v 16 hodin divadelní komedie VELKÁ ZEBRA ANEB JAKŽE SE PANE JMENUJETE?
souboru z Kroměříže.
- úterý 5.12.2023 Mikuláš v sokolovně FK Slavonín.
- čtvrtek 14.12.2023 Vánoční punč v 17 hodin na ul. Kyselovská 74 v "Dvorním traktu".

5.9 Ořez vrby na ul. Kyselovské 75 a 77.
Podnět pana Lešanského a paní Henáčové na ořez vrby na ul. Kyselovské, podél toku Nemilanky, směřuje k
Povodí Moravy. Uskutečnilo se již místní šetření, z něhož vyplynou závěry a to buď ořez nebo úplné pokácení
vrby.

5.10 Úsekové měření rychlosti na ul. Za Kostelem.
KMČ se obrátí na Dopravní policii s požadavkem měření rychlosti v ul. Za Kostelem. Povolená rychlost je
maximálně 30 km/hod. Navazujeme na zápis z 12.9.2023.

5.11 Revitalizace parčíku se sochou sv. Jana Nepomuckého.
Naše komise se obrátila na OMZOH s žádostí o pokračování v revitalizaci tohoto parčíku. Dle sdělení paní
Lakomé i Přibylové, je to možné. Vyčleníme letos 150.000 kč z fondu estetizace a díky schválenému povolení



na vykácení tří habrů, budeme moci naplňovat tento projekt. 

5.12 Hodnocení akce - divadelní představení komedie PANENKA.
V neděli 24.9.2023 se uskutečnilo divadelní představení souboru VENTYL z Hranic na Moravě, kteří vystoupili s
hrou PANENKA. Bylo to velice povedené, lidem se líbilo. Přišlo jich do hlediště cca 150 a odměnili herce vřelým
potleskem.

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

6.1 Ořez stromů a keřů u UNRY.
Z OMZOHu jsme dostali odpověď, že keře a stromky u bývalé prodejny UNRA, u plakátové plochy, nejsou na
pozemcích města. Proto upřesňujeme parc. č. 145, 146 a 424/1. Dle našeho názoru se jedná o městské
pozemky. Žádáme proto o ořez, aby nebránil průchodu chodcům.

7 Nové požadavky

1 Noční parkování kamionu na ul. Za Kostelem.

Navazujeme na předchozí zápisy z 8.8. a 12.9., kdy poukazujeme na noční parkování kamionu v ul. Za
Kostelem, v oblasti u pálenice a budovou firmy Ditrex. Řidič odstavuje vozidlo na soukromém pozemku. Od
vlastníků nemá povolení a navíc si zajistil přenosnou značku "Parkoviště". Žádáme MPO o vyřešení tohoto
problému.

2 Úsekové měření rychlosti na ul. Za Kostelem.

KMČ se obrátí na Dopravní policii s požadavkem měření rychlosti v ul. Za Kostelem. Povolená rychlost je
maximálně 30 km/hod. Navazujeme na zápis z 12.9.2023.

3 Pevnůstka nad hřbitovem.

Komisi oslovil pan Kubelka, majitel stolařské firmy. Podniká v pronajatých prostorách pevnůstky nad hřbitovem.
Nedávno se stalo, že během noci "nezvaní návštěvníci" překonaly plot a následně zde páchaly trestnou činnost.
Žádá hlídky MPO a PČR, aby během nočních hlídek zajížděly i sem a kontrolovaly situaci. Případ již hlásil na
služebně PČR na ul. Heyrovského.

4 Slavonínský lesík.

Paní ředitelka LMŠ Sluněnka se chce obrátit na zástupce firmy Lesy města Olomouce. Ve Slavonínském lesíku
jsou napadené borovice a dva vyvrácené stromy. Ty mohou ohorožovat návštěvníky a snižovat
bezpečnost. Přišla na to při procházkách s dětmi lesem. Žádáme tímto o prověření situace a její vyřešení.

5 Reklamace retardéru na ul. Kyselovské u cihelny.

Pan Ludín, bydlící na ul. Kyselovské, poukazuje na zničený retardér u cihelny, který byl součástí celkové
rekonstrukce této ulice. Žádá proto reklamaci u dodavatele stavby. Retardér neplní svou funkci, když řidiči
velkou rychlostí přejíždějí přes přechod a retardér. Kritický je směr z Nemilan do Slavonína. Žádáme ODÚR o
vyřešení reklamace a zajištění funkčnosti retardéru u cihelny. 

6 Vodorovné značení 30 na asfalt na ul. Kyselovské.

Lokalita Slavonín - Nemilany je v zóně 30. Dlouhodobě voláme, aby značka 30, byla aspoň před zpomalovacími
retardéry neboť ji většina řidičů nedodržuje. Dále komise žádá o doplnění vodorovného značení omezení
rychlosti 30 km/hod. na asfalt. Chceme tím řidiče upozornit na dodržování předepsané rychlosti. Zónu 30
vnímáme z důvodu zklidnění dopravy. Rádi bychom pozvali zástupce ODÚRu, Ing. Luňáčka nebo Klevara, na
příští jednání komise, aby nám k myšlence zavedení zóny 30 v úseku Slavonín - Nemilany, řekli více.

7 Ořez stromů a keřů u UNRY.

Z OMZOH jsme dostali odpověď, že keře a stromky u bývalé prodejny UNRA, u plakátové plochy, nejsou na
pozemcích města. Proto upřesňujeme parc. č. 145, 146 a 424/1. Dle našeho názoru se jedná o městské
pozemky. Žádáme proto o ořez, aby nebránil průchodu chodcům.

8 Kaplička sv. Floriána na ul. Zolova - posečení trávy.

V zápise z 9.5.2023 požadujeme po VFOL posečení trávy mezi kapličkou a oplocením. Rovněž je potřeba zbavit
ostrůvek nežádoucí plevele. Věříme, že proběhne i výsadba cibulovin a dalších trvalek dle projektu, jak zmiňuje
paní Marušková z OMZOH. Dílo jsme reklamovali u VFOL.



9 Parkování vozidel na ul. Machátova.

Parčík se sochou sv. Jana Nepomuckého v ul. Machátova. Navazujeme na zápis z 8.8.2023 a žádáme ODÚR o
vyskládání větších kamenů na hranici žluté čáry, kde parkují vozidla z části na trávě. 

10 Plodonosné stromy na ul. Kyselovská

V zápise z 14.3.2023 je informace, že TSMO provede na podzim místní šetření plodonosných stromů. V případě
nutnosti plody proberou, aby na stromech zůstala jen část jako potrava pro ptactvo v zimních měsících. Žádáme
tímto OMZOH o realizaci.

11 Bobři na Nemilance.

V zápise z 9.5.2023 poukazujeme na přítomnost bobrů na toku Nemilanky. Žádáme odbor životního prostředí o
nové informace, které bychom mohli sdělovat občanům v této lokalitě.

12 Stanovení dopravního značení na ul. Jižní (u ZŠ) a křižovatky ul. Jižní, Machátova.

V zápisu z 14.3.2023 žádáme ODÚR o dopravní značky v režimu K+R s časovým limitem, pro parkování rodičů
při dovozu/odvozu dětí ze ZŠ. Dotčené pozemky jsou ve vlastnictví SMOL. Žádali jsme o omezené parkování,
podobně, jako je před školkou na ul. Arbesova. 

13 Zvlněný asfalt na ul. Zolova.

Při výjezdu z ul. Kyselovská směrem do ul. Zolova, je u ostrůvku zvlněný asfalt. Žádáme tímto ODÚR o opravu,
pokud je to možné. Děkujeme.

8 Obecné informace

8.1 Další jednání komise.
Jednání komise bylo ukončeno v 19:45 hodin. Další schůze KMČ 23 se uskuteční v úterý 14. listopadu v 17
hodin v zasedací místnosti na ul. Kyselovská 74. Jednání komise je veřejné.

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 10 / 2023

Datum schválení zápisu: 16. 10. 2023 Předseda/předsedkyně KMČ:
Ivo Háger

Zapsal/a:
Ivo Háger

Ověřil/a:
Emilie Lošťáková


